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1
Vraag:
M.b.t. klompenpaden; Hoe loopt het gesprek met eigenaar/bewoner van de grond waar een
klompenpad wordt beoogd? Zijn er tegenstellingen?

Antwoord:
Medewerking van grondeigenaren gebeurt altijd op vrijwillige basis. Soms heeft een 
eigenaar een bezwaar dat met praktische oplossingen – bijvoorbeeld aanleg van raster of 
hekwerk- weggenomen kan worden. Het gesprek is altijd maatwerk, de uiteindelijke 
beslissing om wel / niet mee te werken is aan de eigenaar.

2
Vraag:
Hoe is de aansprakelijkheid geregeld m.b.t. de klompenpaden?

Antwoord:
Eventuele schade die wandelaars aanbrengen of die wandelaars ondervinden, is gedekt 
door middel van een overeenkomst met Provincie Gelderland. SLG biedt deze 
overeenkomst aan bij gesprekken met grondeigenaren en verzorgt de verdere afhandeling 
hiervan. 

3
Vraag:
Sluiten klompenpaden aan in/op het landelijk netwerk?

Antwoord:
Klompenpaden liggen alleen in provincies Utrecht en Gelderland. In deze provincies wordt 
gestreefd naar een netwerk. In de Gelderse Vallei is intussen sprake van een netwerk 
doordat klompenpaden worden verbonden. Ook in Regio Rivierenland is een netwerk aan 
het ontstaan: de toekomstige klompenpaden in Neerijnen vormen verbindende schakels 
richting klompenpaden in de Bommelerwaard en in gemeenten Geldermalsen, Lingewaal, 
Buren en klompenpaden in het Land van Maas en Waal.

4
Vraag:
Er is een grote diversiteit aan organisaties, partijen en vrijwilligers actief op het terrein van 
Stichting Landschapsbeheer Gelderland. Hoe wordt gezorgd voor samenhang?

Antwoord:
SLG zoekt in haar projecten altijd de samenwerking met partijen die lokaal actief zijn. Zo is 
het contact met lokale dorpsorganisaties altijd een eerste stap. De ervaring is dat de 
projecten van SLG vaak verbindend werken door energie die bij verschillende partijen 
aanwezig is, te benutten.
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5
Vraag:
Hoe wordt biodiversiteit op klein/thuis niveau gefaciliteerd?

Antwoord:
Onderdeel van het programma is een informatieavond over biodiversiteit, voor bewoners. 
Tijdens deze avond krijgen bewoners tips om de biodiversiteit om hun huis te vergroten. 
Aanwezigen ontvangen daarbij een zakje bijen-bloemen-zaad om te zaaien in de buurt van 
hun huis. Op die manier kunnen ook bewoners aan de slag die niet de behoefte hebben om
in collectief verband zich in te zetten voor biodiversiteit.

6
Vraag:
Vindt bewonersparticipatie ook plaats op gronden van particuliere eigenaren?

Antwoord:
De oprichting van een hoogstambrigade biedt bewoners die in het bezit zijn van een 
hoogstamboomgaard de mogelijkheid om elkaars boomgaarden te onderhouden. De 
gedachte hierbij is dat het veel leuker en effectiever is om dit samen te doen dan ieder voor
zich. In de praktijk zien we dat ook mensen zonder eigen boomgaard graag mee werken.

7
Vraag:
Zijn de ideeën van activiteiten en projecten, die binnen een Levend Landschap proces door
bewoners worden aangedragen, financieel haalbaar?

Antwoord:
Via het proces Levend Landschap bieden we bewoners begeleiding en ondersteuning bij 
het omzetten van ideeën van activiteiten en projecten naar concrete uitvoering. Binnen het 
proces worden alle ideeën, waar vanuit het dorp energie voor is om deze op te pakken, op 
een uitvoeringsagenda gezet. Deze agenda wordt vervolgens besproken met relevante 
publieke en private partijen zoals een waterschap, Rabobank en Lionsclub die kunnen 
bijdragen aan de realisatie (in financiën, samenwerking, producten, etc.). Dit wordt gedaan 
in een zogeheten uitvoeringsoverleg. Na het uitvoeringsoverleg is onder meer duidelijk 
hoeveel uitvoeringsbudget er is. Daarnaast gaan er ook al een aantal (gekoppelde) 
projecten in uitvoering, waarvoor de gemeente cofinanciering van de provincie Gelderland 
gaat aanvragen zoals een beplantingsproject, klompenpad of biodiversiteitsproject. Niet 
alle ideeën van bewoners zijn (financieel) haalbaar, maar wel veel. Vaak is niet het 
uitvoeringsbudget relevant maar het samenspel tussen relevante actoren. En daar kunnen 
wij (SLG) de bewoners bij begeleiden en ondersteunen. 

8
Vraag:
Wordt er m.b.t. de klompenpaden met RWS samengewerkt? Op dit moment blijken 
bijvoorbeeld  de struinroutes in de uiterwaarden halverwege door RWS geblokkeerd door 
het ontbreken van een bruggetje over een sloot in de winterperiode.

Antwoord:
SLG maakt met alle eigenaren over wiens grond een klompenpad loopt, van te voren 
afspraken (een klompenpad kan alleen ergens gerealiseerd worden als de eigenaar 
akkoord is). Zo maakt SLG ook regelmatig afspraken met RWS. Na oplevering van het pad 
houdt SLG een rol als ‘beheerder’ van het pad. Dat betekent dat eventuele klachten door 
SLG worden afgehandeld en opgelost. Hierdoor kan SLG de kwaliteit / continuïteit van de 
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klompenpaden waarborgen. De vrijwilligersgroep die maandelijks de route naloopt om te 
zien of ergens iets mankeert, is hierbij van grote waarde.

9
Vraag:
Is het ‘omtoveren’ van boomgaarden tot bijenbiotopen alleen voor niet-commerciële 
boomgaarden (particuliere eigenaren) haalbaar?

Antwoord:
In de praktijk zullen inderdaad vooral particuliere eigenaren van hoogstamboomgaarden 
interesse hebben om hun boomgaard om te vormen tot een bijenbiotoop (waar het hele 
groeiseizoen voedsel te halen is). Maar ook bij fruittelers en agrariërs ontstaat steeds vaker
de wens om ‘iets’ te doen voor bijen. Zij zijn zeker welkom om ook mee te doen met dit 
project.

10
Vraag:
Natuur en motorcross gaan gevoelsmatig niet samen.

Antwoord:
Het motorcross terrein in Neerijnen is grotendeels verwilderd en vormt een prachtige 
biotoop voor dieren, planten en insekten. Het college juicht toe dat deze motorcrossclub op 
vrijwillige basis iets doet aan compensatie voor de natuur. SLG deelt dit standpunt.

11
Vraag:
Hoe reageren de mensen? Hebben zich al meer partijen gemeld?

Antwoord:
SLG krijgt regelmatig vragen van mensen uit het buitengebied die zich willen inzetten voor 
biodiversiteit. Zo kwam enige tijd geleden een vraag binnen van een particuliere eigenaar 
van een hoogstamboomgaard in gemeente Neerijnen: hoe kon hij zijn boomgaard 
omvormen tot bijenbiotoop?
Ook de motorcross vereniging meldde zich zelf met de wens om de biodiversiteit op hun 
terrein te versterken. Omdat SLG hecht aan ideeën ‘van onderop’, is met deze initiatieven 
rekening gehouden bij het opstellen van het programma.

12
Vraag:
Hoe verhouden klompenpaden zich tot spuitzones e.d.?

Antwoord:
Bij de ontwikkeling van een klompenpad wordt rekening gehouden met regelgeving. Het 
pad dient veilig te zijn. Omdat de medewerking van eigenaren op vrijwillige basis is, zal een
pad niet worden aangelegd als de eigenaar daar hinder van gaat ondervinden bij het 
uitoefenen van zijn bedrijf. Soms is maatwerk nodig, zoals bijvoorbeeld in een geval 
(klompenpad bij Rossum) waar het pad door een boomgaard loopt waar af en toe gespoten
wordt. Hier is gekozen voor maatwerk: tijdens en 48 uur na het spuiten wordt de route 
omgelegd. Deze constructie werkt hier al jaren naar ieders tevredenheid.

13
Vraag:
Gelden er speciale voorwaarden voorwaarden aan klompenpaden? Te denken aan horeca 
en sanitair bijvoorbeeld.
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Antwoord:
Langs ieder Klompenpad is horeca aanwezig, vaak is dit het startpunt (ook handig voor de 
verkoop van de brochures). Omdat een Klompenpad tot 15 km lang kan zijn, is er eigenlijk 
altijd wel horeca te vinden om op te nemen in de route, is de ervaring.

14
Vraag:
kunnen klompenpaden worden gecombineerd met de struinroutes?

Antwoord:
Waar mogelijk sluiten Klompenpaden aan op struinroutes, zodat inderdaad een combinatie 
kan worden gemaakt.

15
Vraag:
Wordt recreatie en toerisme in samenhang met natuurhistorisch landschap ook bij 
particulieren gestimuleerd? Dit gebied heeft overnachtingsplekken nodig > duurzaam 
overnachten.

Antwoord:
Eén van de doelstellingen van Klompenpaden is het bijdragen aan lokale economie. In de 
Gelderse Vallei – waar al sprake is van een Klompenpadennetwerk-  zien we dat langs de 
routes B&B’s komen zodat recreanten meerdaagse wandelingen kunnen maken. De 
verwachting is dat dat ook in Regio Rivierenland het geval zal zijn.

16
Vraag:
Hoeveel hoogstam boomgaarden zijn er in Neerijnen?

Antwoord:
Zo’n 15 jaar geleden is dit onderzocht, met als uitkomst dat gemeente Neerijnen rijk 
bedeeld is met hoogstamboomgaarden. Nadien hebben veel particuliere grondeigenaren 
deelgenomen aan beplantingsprojecten waarbij nog eens tientallen hoogstamboomgaarden
zijn aangeplant. Wellicht zijn ook enkele boomgaarden gerooid. Het precieze aantal 
hoogstamboomgaarden op dit moment, is niet bekend.
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